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Tisztelt Polgármester Asszony!

Lakossági panasz érkezett a Budavári Önkormányzat hivatalos Facebook oldalának moderálása 

kapcsán. Március 28-án lakossági fórumot tartott a Budavári Önkormányzat az önkormányzati 

lakások eladásával kapcsolatban. A rendezvény csak késve tudott elkezdődni, mivel a résztvevők 

nem fértek el az önkormányzat aulájában elhelyezett ülőhelyeken, ezért további székeket kellett 

szerezni ahhoz, hogy elkezdődhessen a fórum. Ezzel kapcsolatban az önkormányzat Facebook 

oldalán folyó élő videós közvetítés alatt hozzászólásban K. Rókus, első kerületi lakos 

megjegyezte, hogy könnyebben befértek volna az aulába, ha a polgármester nem vezényli ki - a 

lakáseladási ügyben nem érintett - Párbeszéd pártaktivistákat. Ezt követően megdöbbenve 

tapasztalta, hogy már nem látja a Budavári Önkormányzat Facebook oldalát, le lett tiltva. A 

rendezvény végeztével odament a polgármesterhez megkérdezni, hogy mi a tiltás oka, mit tett, 

illetve ki hozta meg ezt a döntést. A polgármester annyit mondott, hogy azokat szokták letiltani, 

akik gyalázkodó, emberi méltóságot sértő módon nyilvánulnak meg, vagy többszöri 

figyelmeztetés ellenére is valótlanságokat állítanak az önkormányzat posztjai alatt. Véleménye 

szerint ilyet nem tett, korábban figyelmeztetésben nem részesült, csupán a véleményét írta le. A 

polgármester saját Facebook oldalán annyit reagált, hogy “büszke [...] arra, hogy a Párbeszéd 

Magyarországért aktivistái olyan kerületi polgárok, akik érdeklődőek és aktívan részt vesznek a 

budavári eseményeken, elmondják a véleményüket, felteszik a kérdéseiket - röviden: élnek a 

részvételi demokrácia adta lehetőségekkel, amelyekre 2019 ősze óta [meghívják] a kerületi 

polgárokat”. Ezzel lényegében elismerte, hogy valóban jelen voltak pártaktivisták a 

rendezvényen, de ő erre büszke. Ebből talán arra is lehet következtetni, hogy a “pártaktivista” 

jelzőt részéről a polgármester nem tartja “gyalázkodó, emberi méltóságot sértő” megjegyzésnek.

A mai digitalizált világunkban az önkormányzat Facebook oldala egy közintézmény “kiterjesztett 

virtuális terének” tekinthető, melynek fenntartása szintén közpénzből valósul meg. A Facebook 

oldal az önkormányzat hivatalos kommunikációjának egyik (sokszor kizárólagos) csatornája, 

illetve az önkormányzattal való kapcsolattartás egyik legegyszerűbb módja (lásd. online 

fogadóórák). Mivel le van tiltva, nem csak hozzászólni nem tud, hanem lényegében ki van zárva 

ebből a “virtuális térből” a véleménye miatt. Ha elfogadjuk azt, hogy nem lehet valakit a



véleménye miatt kitiltani egy közintézmény állampolgárok számára amúgy elérhető “fizikai 

tereiből” (pl. nyílt testületi ülés helyszíne vagy ügyfélszolgálati iroda), akkor ez az elv talán 

alkalmazható a hasonló funkciókat betöltő, online felületekre is.

Az eljárás azért is aggályos, mivel számos esetben tapasztalható, mind az önkormányzat, mind a 

polgármester hivatalos, polgármesteri oldalán, hogy a sokszor valóban gyalázkodó hangvételű 

vagy csekély valóságtartalmú hozzászólások esetében nincs ekkora szigor, ha azok amúgy 

találkoznak a polgármester érdekeivel, preferenciáival.

Tisztelt Polgármester Asszony! Ki kezeli az önkormányzat hivatalos Facebook oldalát, 

kik az adminok és ők milyen jogviszonyban állnak az önkormányzattal? Milyen 

jogszabály tartalmazza az önkormányzat hivatalos Facebook oldalának moderálási 

szabályait és milyen fellebbezési eljárások vannak a véleménycenzúra 

megakadályozására?
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